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BRG.0002.02.2025 

Protokół Nr X/2025 

z obrad sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 27 marca 2025 r. 

odbytej w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obradom X sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy 

Piotr Kołodziej. Z ogólnej liczby 15 radnych Rady Gminy Dąbrowa Biskupia obecnych w chwili 

rozpoczęcia sesji było 12 radnych. 

Nieobecni usprawiedliwieni: 

1. radny Dawid Szwemin 

2. radny Tomasz Wronecki 

3. radny Patryk Wojciechowski 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli:  

1. Filipiak Marcin - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia  

4. Juchacz Przemysław – adwokat  

5. Cerajewski Maciej – adwokat 

6. Knop Marek – Przewodniczący Rady Powiatu Inowrocławskiego 

7. Michalak Paulina – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Wonorzu 

8. Wicher Danuta – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej 

9. Modrzejewski Ryszard – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Dąbrowie Biskupiej 

10. Marszewska Kinga - referent 

11. Borkowska Patrycja - przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych 

12. Roszak Joanna – starszy inspektor 

13. Nakonieczny Przemysław – sołtys sołectwa Modliborzyce 

14. Wochna Monika – starszy inspektor  

Ad.1. Otwarcie X sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrowa Biskupia Piotr Kołodziej oznajmił, że zgodnie z listą obecności 

w sesji uczestniczy 12 radnych, co wobec statutowego składu Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynoszącego 15 radnych stanowi quorum upoważniające do kontynuowania obrad i podejmowania 

prawomocnych uchwał. 
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Przewodniczący Rady Gminy o godz. 9:00 otworzył sesję słowami „Otwieram X sesję Rady Gminy 

Dąbrowa Biskupia”. Następnie powitał Wójta Gminy Marcina Filipiaka, Sekretarz Gminy Marzenę 

Gustaw, Skarbnika Gminy Annę Kuberską, adwokata Przemysława Juchacza, zaproszonych gości, 

radnych, sołtysów i wszystkich obecnych pracowników Urzędu Gminy.  

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Następnie radny Piotr Kołodziej zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy są propozycje zmian do 

porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Nie było wniosków, a porządek obrad został przyjęty. 

Porządek obrad X sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

1. Otwarcie X sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami. 

8. Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Wonorzu za 2024 rok. 

9. Informacja z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej za 2024 rok. 

10. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dąbrowie Biskupiej 

za 2024 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia na 2025 rok”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie pomników przyrody. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu i 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2013 – 2032”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diety dla sołtysów Gminy Dąbrowa 

Biskupia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 

Dąbrowa Biskupia środków stanowiących fundusz sołecki. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu na 

dofinansowanie realizacji zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego 

o charakterze użyteczności publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich 

realizowanych przez Powiat Inowrocławski. 

17. Informacja z realizacji zadań w 2024 roku z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. 
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18. Informacja z rozliczenia środków za 2024 rok pochodzących ze źródeł Funduszu Pomocy, 

realizowanym na podstawie ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w 

związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa 

Biskupia na 2025 rok. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2025-2035. 

21. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2024 rok w Gminie Dąbrowa Biskupia. 

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

23. Wolne wnioski. 

24. Zamknięcie obrad X sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Ad.2. Wybór sekretarza obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby sekretarzem obrad X sesji Rady Gminy Dąbrowa 

Biskupia został radny Marek Świerkowski. 

Nie było innej kandydatury. 

Po wyrażeniu zgody przez radnego przystąpiono do głosowania. 

głosowanie Wybór radnego Marka Świerkowskiego na sekretarza obrad. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

Radni jednogłośnie 12 głosami "za" przyjęli kandydaturę radnego Marka Świerkowskiego na 

sekretarza obrad. 

Ad.3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował do Komisji Uchwał i Wniosków następujące osoby: 

radny Janusz Czarniak- wyraził zgodę 

radna Renata Frontczak - wyraziła zgodę 

radny Marcin Stefański - wyraził zgodę 

Nie było innych kandydatur. 
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Następnie radni przystąpili do głosowania. 

głosowanie Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków w składzie: radny Janusz 

Czarniak, radna Renata Frontczak oraz radny Marcin Stefański. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 
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9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W wyniku głosowania komisja w ww. składzie została powołana przez radnych 12 głosami „za”. 

Na przewodniczącego komisji wybrano radną Renatę Frontczak. 

Ad.4. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek o przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia odczytał radny Igor Szulc, jako 

sekretarz obrad IX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy - zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy są uwagi do protokołu z IX 

sesji Rady Gminy? 

Nie wniesiono uwag do protokołu, dlatego przystąpiono do głosowania. 

głosowanie Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 



7 
 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za”. 

Na wcześniej zgłoszoną prośbę w tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu 

Przewodniczącemu Rady Powiatu Inowrocławskiego.  

Pan Marek Knop – podziękował Wójtowi Gminy za stały kontakt z powiatem. Poinformował 

o ważnych inwestycjach drogowych w powiecie oraz sytuacji gospodarczej, które również będą miały 

w przyszłości wpływ na Gminę Dąbrowa Biskupia. Zwrócił się do radnych o odwagę w protestowaniu, 

wyrażaniu swojego zdania na różne problemy, jak robi to powiat, ponieważ należy działać wspólnym 
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głosem. Wspomniał również o złej gospodarce odpadami komunalnymi, ponieważ wzrost kosztów 

transportu powodują wzrost ceny za wywóz odpadów od mieszkańców. Na koniec poprosił o 

wyrozumiałość w sprawie dróg powiatowych, ponieważ jest ich ponad 630 km, a położenie nakładki 

na 1 km to koszt ok. 60 000,00 zł.  

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami Rady Gminy. 

Powyższe sprawozdanie przedstawił Pan Marcin Filipiak - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Radny Norbert Michalak – podziękował Wójtowi Gminy oraz pracownikom referatu budownictwa, 

gospodarki przestrzennej, komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska ze szczególnym uznaniem dla 

Pani Kierownik tego referatu, za pomoc w przekazaniu interpelacji w sprawie ścieżki pieszo-

rowerowej Pieranie-Sobiesiernie, a także za uznanie tego celu przez Wójta Gminy. Dodał, że widzi 

aprobatę dla tego zadania ze strony Zarządu Województwa, jednak to jeszcze długa droga do 

realizacji powyższego zadania.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  

Ad.6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Powyższe sprawozdanie przedstawiła Pani Marzena Gustaw - Sekretarz Gminy. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Ad.7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami. 

Powyższe sprawozdania przedstawili odpowiednio przewodniczący komisji lub ich zastępcy: 

Komisja Rolnictwa i Finansów odbyła trzy posiedzenia: 

26.02.2025 r., na którym odbyło się spotkanie z przedstawicielami Powiatowego Zespołu Doradztwa 

Rolniczego w Inowrocławiu, działającego w ramach Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Minikowie – działalność ośrodka w odniesieniu do rolników z Gminy Dąbrowa Biskupia. 

18.03.2025 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Realizacja wniosków mieszkańców do budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2025 rok. 

2. Analiza kosztów związanych z funkcjonowaniem szkół na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia za 

2024 rok. 

25.03.2025 r., na którym omawiano materiały na X sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Dyskusja: 

Wójt Gminy – zadał pytanie, w jaki sposób należało by zdaniem radnego zrealizować wskazane uwagi, 

bo z wypowiedzi wynika, że należy zastanowić się, którą ze szkół zamknąć? 

Radny Norbert Michalak – odpowiedział, że należy sprawdzić, jak wyglądają urodzenia w gminie, 

ponieważ na posiedzeniu komisji takiej informacji nie uzyskał. Dzięki takiej informacji wiadomo 
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byłoby mniej więcej ilu uczniów będzie w klasie I za rok, dwa, trzy lata i można podjąć już działania, 

co z tym zrobić. Nie chodzi o zamykanie szkół, tylko o podjęcie działań np. łączenia klas, żeby nie 

otwierać przykładowo I klas w każdej szkole, tylko je połączyć. Chodzi również o uniknięcie dylematu, 

jeśli w kwietniu okaże się, że w jednej szkole będzie 4 uczniów w I klasie i co teraz. Wówczas będzie 

zbyt późno, żeby informować rodziców o ewentualnym łączeniu klas z dwóch szkół. Dodał, że kryzys 

demograficzny jest i tego się nie ukryje.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że zgadza się z tym, że jest kryzys demograficzny, ponieważ obecnie w 

dwóch szkołach (Pieranie i Ośniszczewko) jest po 5 podań do I klasy. Obecnie trwają rozmowy z 

dyrektorami szkół co dalej z tym zrobić.  

Radny Norbert Michalak – stwierdził, że dlatego już teraz należy się zastanowić, co będzie za rok, dwa 

i w kolejnych latach.  

Wójt Gminy – poinformował, że już przechodził to w poprzedniej kadencji, gdzie padła plotka, że chce 

się zamknąć jedną ze szkół. Dodał, że osobiście jest daleki od tego, żeby zamknąć którąkolwiek ze 

szkół. Jednak niż demograficzny jest nie tylko w naszej gminie i wszyscy zastanawiają się jak z tego 

wybrnąć.  

Radny Norbert Michalak – dodał, że Komisja Oświaty, Zdrowia i Sportu na posiedzeniu również 

wyraziła zdanie, że nie są za zamykaniem szkół z tak wielką tradycją i kulturą, jednak należy patrzeć w 

przyszłość i szukać rozwiązań. Należy mieć większą kontrolę nad tym wszystkim. 

Wójt Gminy – odpowiedział, że jeśli chodzi o kontrole, to w ubiegłym roku był robiony audyt w 

szkołach i dyrektorzy szkół otrzymali wytyczne, co mają zrobić, żeby ograniczyć wydatkowanie 

środków finansowych. Dlatego też nastąpiło łączenie klasach w szkołach. 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  

Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia: 

05.03.2025 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Kontrola wykorzystania środków Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii oraz działalność komisji za 2024 

rok. 

2. Kontrola spływu opłat za wywóz odpadów komunalnych za II półrocze 2024 roku. 

25.03.2025 r., na którym omawiano materiały na X sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Sportu odbyła dwa posiedzenia: 

25.02.2025 r., na którym omawiano harmonogram Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w 

Dąbrowie Biskupiej na 2025 r., uwzględniający również przedsięwzięcia w zakresie działania Dworku 

gen. Władysława Sikorskiego w Parchaniu. 

25.03.2025 r., na którym omawiano materiały na X sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Komisja ds. Samorządu, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego odbyła dwa 

posiedzenia: 
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11.03.2025 r., odbyła się Komisja wyjazdowa do Środowiskowego Domu Samopomocy w Wonorzu 

oraz Klubu Seniora – „Centrum Aktywności Seniora” w Stanominie. 

25.03.2025 r., na którym omawiano materiały na X sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji od ostatniej sesji odbyła jedno posiedzenie 20.02.2025 r., na 

którym rozpatrywano petycję z dnia 4 lutego 2025 roku w sprawie pomników przyrody. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Dodał, że ww. komisja uznała petycję za zasadną i 

projekt powyższej uchwały będzie rozpatrywany na dzisiejszej sesji. 

Ad. 8. Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Wonorzu za 2024 rok. 

Pani Paulina Michalak – przedstawiła powyższą informację.  

Poinformowała m.in., że w roku 2024 w ośrodku było 25 uczestników, a aktualnie jest 27. Jest to 

ośrodek dla osób przewlekle chorych psychicznie, dla osób z niepełnosprawnością intelektualną w 

stopniu głębokim, znacznym i umiarkowanym, a także z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu 

lekkim, jeżeli jednocześnie występują inne zaburzenia, zwłaszcza neurologiczne oraz dla osób 

wskazujących inne przewlekłe zaburzenia czynności psychicznych. W ośrodku jest zatrudnionych 7 

osób, w tym na pełen etat: kierownik, 2 terapeutów zajęciowych, 2 pedagogów i 1 opiekun oraz na ½ 

etatu księgowa. Całość środków finansowych przeznaczonych na funkcjonowanie ŚDS pochodzi z 

budżetu Wojewody. I tak dochody stanowiły kwotę 785 240,00 zł, natomiast wydatki stanowiły 

kwotę 785 084,66 zł.  

W ośrodku prowadzone są różnego rodzaju zajęcia m.in. w pracowni plastyczno-rękodzielniczej, w 

pracowni gospodarstwa domowego, w pracowni krawieckiej, terapia ruchowa, trening lekowy, 

trening budżetowy, ludoterapia, trening spędzania wolnego czasu, zajęcia integracyjne itp. 

Uczestnicy dzięki udziałowi w zajęciach uczą się zaradności życiowej i dążą do usamodzielnienia. 

Kształtują umiejętności społeczne, otrzymują wsparcie pedagogiczne, psychologiczne oraz medyczne. 

ŚDS jest miejscem, w którym uczestnicy mają czuć się dobrze, bezpiecznie, gdzie są docenieni, 

chwaleni, akceptowani takimi jakimi są oraz motywowani do podjęcia innych form wsparcia celem 

dalszego rozwoju psychospołecznego.  

Materiał stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Dyskusja: 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu. 

Ad.9. Informacja z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej za 2024 rok. 

Pani Danuta Wicher – przedstawiła powyższą informację.  

Poinformowała, że w tygodniu Gminna Biblioteka Publiczna w Dąbrowie Biskupiej była czynna 40 

godzin, filia w Pieraniu 5 godzin, filia w Radojewicach 8 godzin oraz filia w Wonorzu 8 godzin. Od lipca 

2013 roku funkcjonuje również punkt biblioteczny w Domu Pomocy Społecznej w Parchaniu. 

Zakupiono 688 woluminów na kwotę 16 319,85 zł, z czego 8 319,85 zł pochodzi z budżetu własnego, 

a 8 000,00 zł to środki finansowe Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz 15 pozycji 

otrzymano w ramach grantu Fundacji PVE Dobra Energia – Biblioteki Pełne Dobrej Energii. Na koniec 

2024 roku księgozbiór bibliotek łącznie liczył 37565 woluminów i 76 audiobooków. Zarejestrowano 

380 czytelników, którzy wypożyczyli ogółem 6191 książek. Z czytelni komputerowej skorzystało 499 
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osób, czytelnię odwiedziło ogółem 738 użytkowników przy udostępnieniu na miejscu 1539 książek 

oraz 345 czasopism nieoprawnych (na miejscu + wypożyczenia). Liczba wypożyczeń księgozbioru na 

100 mieszkańców wyniosła 126 książek. Biblioteka prowadziła również przy współpracy z GOKSiR 

zajęcia dla dzieci w okresie ferii zimowych oraz w okresie wakacyjnym.  

Materiał stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Dyskusja: 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu.  

Ad.10. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dąbrowie 

Biskupiej za 2024 rok. 

Pan Ryszard Modrzejewski – przedstawił powyższą informację.  

Poinformował, że na koniec roku 2024 w GOKSiR zatrudniano 6 osób, w tym na pełen etat dyrektor i 

3 organizatorów imprez, z czego 1 osoba przebywała na urlopie wychowawczym oraz główna 

księgowa na ¼ etatu. Pod GOKSiR podlega również Dwór Generała Władysława Sikorskiego w 

Parchaniu, który udostępniony był dla zwiedzających w każdy wtorek i czwartek. W dworku 

zatrudniona była osoba na umowę zlecenia, która zajmowała się porządkami w środku budynku, 

pracą wokół dworu oraz przyjmowaniem zwiedzających.  

Następnie zostały przedstawione wszystkie zorganizowane imprezy, spotkania itp.  

Materiał stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Dyskusja: 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu.  

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia na 2025 rok”. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad projektem 

ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2025 rok”. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 
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W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała Nr X/59/2025 w 

sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia na 2025 rok” stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie pomników przyrody. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał następujące pytania: Co z pozostałymi pomnikami przyrody, 

ponieważ w uchwale wpisano 9, a tak naprawdę jest ich ok. 20? W petycji jest również prośba o 

wyeliminowanie niejasności w sprawie sprawującego nadzór nad pomnikami przyrody i czy ta 

uchwała to obejmuje? 

Pani Kinga Marszewska – odpowiedziała, że aktualnie jest 9 pomników przyrody, jednak niektóre są 

wieloobiektowe, przykładem są Radojewice, że są podane jako jeden pomnik przyrody, a jest tam 5 

dębów.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, co z dębami, które mogły by być pomnikami przyrody? 

Pani Kinga Marszewska – odpowiedziała, że w tym przypadku można w przyszłości rozpatrzyć 

podjęcie uchwały o uznanie takich drzew za pomniki przyrody. Co do drugiego pytania, to uznano 

petycję za zasadną, aby uaktualnić nasze pomniki przyrody.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, jakie będą dalsze realne działania dotyczące podjęcia 

takiej uchwały? 

Pani Kinga Marszewska – odpowiedziała, że należy wystąpić o opinię dendrologa, żeby sprawdzić, czy 

wszystkie drzewa, które aktualnie uznane są za pomniki przyrody nadal nadają się na uznanie jako 

pomnik przyrody. 

Nie było więcej chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad 

projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie pomników 

przyrody. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 11 91.67 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 8.33 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek WSTRZYMAŁ SIĘ 

14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 11 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych nie było i 1 głos był wstrzymujący się. Uchwała 
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Nr X/60/2025 w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie pomników przyrody stanowi załącznik nr 14 

do protokołu. 

Ad.13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu 

i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2013 – 2032”. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad projektem 

ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2013 – 2032”. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 
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5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała Nr X/61/2025 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2013 – 2032” stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diety dla sołtysów Gminy Dąbrowa 

Biskupia. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad projektem 

ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diety dla 

sołtysów Gminy Dąbrowa Biskupia. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   
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typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 91.67 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 8.33 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata WSTRZYMAŁA SIĘ 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek ZA 
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14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 11 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych nie było i 1 głos był wstrzymujący się. Uchwała 

Nr X/62/2025 w sprawie ustalenia zasad i wysokości diety dla sołtysów Gminy Dąbrowa Biskupia 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 

Dąbrowa Biskupia środków stanowiących fundusz sołecki. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Radny Marek Świerkowski – poinformował, że jest za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego 

w budżecie, ponieważ można by z niego realizować pewne zadania własne gminy, przy dobrej woli 

sołtysów i społeczności lokalnej. Przede wszystkim uważa, że wysokość zwrotu odgrywa istotną rolę, 

ponieważ wyczytał, że obecnie wynosi on 20, 30, a nawet 40% i najwyższy zwrot dostają gminy 

najuboższe. Pytanie za jaką uznawana jest nasza gmina, tą bardziej uboższą, czy mniej? Dodał, że jest 

przeciwny przedstawionej uchwale.  

Radna Renata Frontczak – przedstawiła następujące argumenty, dlaczego warto zrezygnować z 

wyodrębnienia funduszu sołeckiego na kolejny rok: 

- środki te można przeznaczyć na większe, strategiczne inwestycje, 

- fundusz sołecki prowadzi do rozdrobnienia wydatków i w niektórych przypadkach fundusze 

wydatkowane są na mniej istotne rzeczy, 

- w obecnym roku jest fundusz sołecki i może być wykorzystany na najbardziej istotne rzeczy dla 

danego sołectwa, a w kolejnym roku możemy tą kwotę bo ok. 600 000,00 zł jako gmina przeznaczyć 

np. na wkład własny do inwestycji współfinansowanych ze środków zewnętrznych, 

- jak poinformowano radnych na wspólnych posiedzeniu komisji planuje się zmianę przepisów i 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego stanie się obowiązkiem, co ograniczy elastyczność budżetu 

gminy, dlatego może warto skorzystać z obecnej możliwości i nie wyodrębnić tego funduszu 

sołeckiego na 2026 rok. 

Zaznaczyła również, że w ubiegłym roku były modernizowane niektóre place zabaw w sołectwach i 

jest nadzieja, że również w tym roku będą zrobione kolejne. Każdego roku są realizowane inwestycje 

drogowe, jak i nawożony jest kamień na drogi. Uważa, że bez funduszu gmina ma większą kontrolę 

nad budżetem oraz możliwość wydatkowania większej kwoty na inwestycje. Dlatego zachęca do 

rozważnego gospodarowania budżetem i niewyodrębnienia funduszu sołeckiego na 2026 rok, aby te 

środki mogły być wykorzystane w sposób bardziej efektywny.  

Odnosząc się do wypowiedzi poprzednika Pana Marka Świerkowskiego zauważyła, że nigdy gmina nie 

miała 30, czy 40% zwrotu, a było to w granicach 20%. 

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, na jakim poziomie w takim razie gmina może liczyć na 

zwrot tych środków? 
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Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że co roku te stawki były obniżane przez rząd, mino, że w 

ustawie są ustalone wyższe. Dlatego trudno przewidzieć, jaka sytuacja będzie w kolejnych latach. 

Dodała, że ostatnio mieściliśmy się w 20% jako gmina.  

Radny Marek Świerkowski – stwierdził, że wychodzi na to, że jesteśmy bogatą gminą. Dodał, że 

jednak nawet te 20%, to jest ok. 120 000,00 zł dodatkowych środków i możemy realizować zadania 

własne gminy ze środków funduszu sołeckiego. 

Wójt Gminy – stwierdził, że byłby najszczęśliwszy, gdyby przedstawiona uchwała nie była wcale 

procedowana, bo to by oznaczało, że z automatu fundusz sołecki pojawiłby się w budżecie gminy. 

Jednak uważa, że przy tych inwestycjach, które chcielibyśmy wykonać w przyszłym roku np. 

inwestycje drogowe w Zagajewiczkach i Konarach, gdzie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg można 

liczyć jedynie na ok. 50% dofinansowania, to musimy mieć na nie własne środki. Dodał, że dla niego 

rozsądne i racjonalne byłoby, gdyby była możliwość co drugi rok wyodrębniać ten fundusz sołecki, a 

nie co roku. Należy wziąć pod uwagę, że najprawdopodobniej w tym roku i początek przyszłego 

będziemy mieli zrewitalizowane wszystkie place zabaw.  

Radny Igor Szulc – poinformował, że przychyla się do wypowiedzi Wójta Gminy, że byłoby super, 

gdyby co dwa lata był ten fundusz sołecki. Tym bardziej, że w tym roku są robione cztery drogi, a na 

przyszły rok planuje się kolejne dwie.  

Radny Piotr Kołodziej – dodał, że wysłuchano opinii kilku stron i ma nadzieję, że radni w pełni 

zrozumieją stanowisko i opinie jakie zostały przedstawione.  

Nie było więcej chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad 

projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie Gminy Dąbrowa Biskupia środków stanowiących fundusz 

sołecki. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 83.33 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 2 16.67 % oddanych głosów 12 80 % 
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WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel PRZECIW 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek PRZECIW 

14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 10 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, 2 radnych głosowało przeciw, natomiast głosów wstrzymujących się nie było. 

Uchwała Nr X/63/2025 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Dąbrowa 

Biskupia środków stanowiących fundusz sołecki stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu 

na dofinansowanie realizacji zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego o charakterze 



21 
 

użyteczności publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich realizowanych przez Powiat 

Inowrocławski. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad projektem 

ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Inowrocławskiemu na dofinansowanie realizacji zadań organizatora 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności 

publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich realizowanych przez 

Powiat Inowrocławski. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 83.33 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 2 16.67 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata WSTRZYMAŁA SIĘ 

4 Gawrysiak Renata ZA 
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5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel WSTRZYMAŁ SIĘ 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 10 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych nie było, natomiast  2 głosy były wstrzymujące się. Uchwała 

Nr X/64/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu na 

dofinansowanie realizacji zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego o charakterze 

użyteczności publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich realizowanych przez Powiat 

Inowrocławski stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad.17. Informacja z realizacji zadań w 2024 roku z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła powyższą informację.  

Poinformowała, że w 2024 roku środki otrzymane z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych w ramach Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację inwestycji 

stanowiły kwotę 1 799 982,00 zł, w tym na „Budowę czterech świetlic wiejskich w gminie Dąbrowa 

Biskupia”. Całkowita wartość zadania „Budowa czterech świetlic wiejskich w gminie Dąbrowa 

Biskupia” wyniosła kwotę 1 979 457,25 zł, w tym kwota 179 475,25 zł środki własne. 

W 2024 roku środki otrzymane z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków stanowiły kwotę 

735 000,00 zł. Całkowita wartość dotacji celowej na dofinansowanie odrestaurowania poszycia 

dachowego wraz z zabezpieczeniem kominów w Pastorówce w Radojewicach wyniosła kwotę 150 

000,00 zł, w tym kwota 3 000,00 zł to środki własne, na odrestaurowanie poszycia na wieżach 

kościoła pw. Św. Michała Archanioła w miejscowości Brudnia w Gminie Dąbrowa Biskupia wyniosła 

kwotę 149 999,73 zł, w tym kwota 2 999,73 zł to środki własne, na odrestaurowanie wieży kościelnej 

w kościele pw. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Dąbrowie Biskupiej wyniosła kwotę 149 
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999,73 zł, w tym kwota 2 999,73 zł to środki własne, na wymianę poszycia dachowego dachu na 

kościele pw. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Dąbrowie Biskupiej wyniosła kwotę 149 

999,73 zł, w tym kwota 2 999,73 zł to środki własne i na wymianę pokrycia dachowego na dachu 

kościoła pw. Św. Michała Archanioła w miejscowości Brudnia w Gminie Dąbrowa Biskupia wyniosła 

kwotę 149 999,73 zł, w tym kwota 2 999,73 zł to środki własne. 

W 2024 roku na zadanie „Przebudowa drogi gminnej Mleczkowo-Wilkostowo gm. Dąbrowa Biskupia, 

w tym: 1) Przebudowa drogi gminnej nr 150604C Mleczkowo-Wilkostowo 2)  Przebudowa drogi 

gminnej w miejscowości Zagajewice gm. Dąbrowa Biskupia” wydatkowano kwotę 72 116,00 zł 

stanowiące środki własne natomiast kwota 1 960 000,00 zł stanowiąca środki z Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych w ramach Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 

zostanie otrzymana i wydatkowana w 2025 roku po realizacji zadania, na zadanie „Przebudowa dróg 

w gminie Dąbrowa Biskupia, w tym: 1) Przebudowa drogi gminnej w Chróstowie, gm. Dąbrowa 

Biskupia  2) Przebudowa drogi gminnej nr 150607C w miejscowości Nowy Dwór” wydatkowano 

kwotę 196 042,00 zł stanowiące środki własne natomiast kwota 1 900 000,00 zł stanowiąca środki z 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych w ramach Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 zostanie otrzymana i wydatkowana w 2025 roku po realizacji zadania, na 

zadanie „Modernizacja oświetlenia w gminie Dąbrowa Biskupia” wydatkowano kwotę 123 495,00 zł 

stanowiące środki własne, natomiast kwota 1 307 200,00 zł stanowiąca środki z Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych w ramach Funduszu Przeciwdziałania COVID-19  

zostanie otrzymana i wydatkowana w 2025 roku po realizacji zadania. 

Materiał stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu.  

Ad.18. Informacja z rozliczenia środków za 2024 rok pochodzących ze źródeł Funduszu Pomocy, 

realizowanym na podstawie ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w 

związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła powyższą informację. 

Poinformowała, że na zadania związane z pomocą obywatelom Ukrainy ze środków pochodzących z 

Funduszu Pomocy utworzonego na podstawie ustawy z dnia 12 marca 2022r. o pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa w 2024 roku otrzymano kwotę 

32 554,61 zł, w tym kwota 4 998,91 zł dotyczy wydatków poniesionych w 2023 roku. Wydatki, które 

były finansowane ze środków Funduszu Pomocy do 31 grudnia 2024 roku wyniosły kwotę 27 555,14 

zł. Kwota niewykorzystanych środków w wysokości 40,00 zł na wypłatę świadczeń pieniężnych 

każdemu podmiotowi, w szczególności osobie fizycznej prowadzącej gospodarstwo domowe, który 

zapewni zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom Ukrainy na podstawie art. 13 ustawy z dnia 12 

marca 2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa została zwrócona dnia 27.06.2024r. do Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego, 

kwota niewykorzystanych środków w wysokości 0,56 zł na wypłatę świadczeń rodzinnych została 

zwrócona dnia 02.01.2025r. do Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego. 

Zadania realizowane z zakresu pomocy w związku z konfliktem na terytorium Ukrainy: 

- zadanie z art. 4 ustawy – nadanie numeru PESEL na wniosek w związku z konfliktem na Ukrainie,  

- zadanie z art. 5 ustawy – wykonanie zdjęcia osobie ubiegającej się o nadanie PESEL, 
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- zadanie z art. 4 – zarządzanie Statusem UKR w związku z konfliktem na Ukrainie  

- wypłata świadczeń pieniężnych każdemu podmiotowi, w szczególności osobie fizycznej prowadzącej 

gospodarstwo domowe, który zapewni zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom Ukrainy na 

podstawie art. 13 ustawy z dnia 12 marca 2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa  

 - koszty obsługi zadania związanego z wypłatą świadczeń pieniężnych - stawka 40 zł za osobę 

dziennie, realizowanego na podstawie ustawy z dnia 12 marca 2022r, o pomocy obywatelom Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 

- wsparcie w realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i 

opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy, których pobyt na terytorium 

Rzeczypospolitej Polskiej jest uznawany za legalny na podstawie art. 2 ust. 1 ustawy – art. 50 ust. 1 

pkt. 2  ustawy, 

- wypłatę jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300 zł na osobę, 

- świadczenia rodzinne, pomoc przyznawana na podstawie art. 26 ustawy. 

Plan finansowy z Funduszu Pomocy, utworzony na podstawie ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o 

pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 

wykonywały 3 jednostki organizacyjne gminy: 

1. Urząd Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

2. Szkoła Podstawowa im. Gen. Władysława Sikorskiego w Parchaniu 

3. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Dąbrowie Biskupiej 

Materiał stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu. 

Ad.19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa 

Biskupia na 2025 rok. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad projektem 

ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Dąbrowa Biskupia na 2025 rok. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   
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typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 91.67 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 8.33 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel WSTRZYMAŁ SIĘ 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek ZA 
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14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 11 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych nie było, natomiast 1 głos był wstrzymujący się. Uchwała 

Nr X/65/2025 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2025 

rok stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad.20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2025-2035. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad projektem 

ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2025-

2035. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 
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2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 

9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała Nr X/66/2025 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 

2025-2035 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad.21. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2024 rok w Gminie Dąbrowa Biskupia. 

Pani Patrycja Borkowska – przedstawiła powyższe sprawozdanie.  

Poinformowała, że realizując program Komisja w 2024 roku odbyła 12 posiedzeń. Do Komisji w 2024 

roku wpłynęło 7 wniosków o objęcie postępowaniem osoby nadużywającej alkohol. Wnioski 

wpływały za pośrednictwem: 

• Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie Biskupiej – 2 wnioski 

• Domu Pomocy Społecznej w Parchaniu – 1 wniosek 

• rodziny osób nadużywających alkohol – 3 wnioski 
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• kuratora – 1 wniosek 

W związku ze złożonymi wnioskami (zarówno złożonymi przed 2024 rokiem - postępowania, które 

nadal są w toku jak i w 2024 roku) wobec osób zgłoszonych do postępowania podjęto następujące 

działania: 2 osoby zostały skierowane do biegłych sądowych (psychologa i psychiatry) w celu wydania 

opinii w zakresie uzależnienia od alkoholu, wobec 4 osób został złożony wniosek do Sądu 

Rejonowego Wydziału Rodzinnego i Nieletnich w Inowrocławiu o zastosowanie leczenia 

odwykowego, oraz wobec 1 osoby ostał złożony wniosek do Sądu Rejonowego Wydziału Rodzinnego i 

Nieletnich w Inowrocławiu o wgląd w sytuację rodziny. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała 1 wniosek o wydanie zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych. Liczba punktów sprzedaży napojów alkoholowych w Gminie Dąbrowa Biskupia wynosi 

ogółem 9, w tym: 

1. przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży - 9 

a. do 4,5% oraz piwo – 9 punktów, 

b. od 4,5% do 18 % - 8 punktów, 

c. powyżej 18% - 9 punktów, 

2. przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży – 0 

3. zezwoleń jednorazowych – 2 

4. ogródki piwne – 1. 

Od stycznia do grudnia 2024 roku liczba godzin pracy psychologa wyniosła 139. Odbyły się 

konsultacje indywidualne z rodzicami, osobami uzależnionymi i współuzależnionymi celem udzielenia 

wsparcia. 

Wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w 2024 roku wyniosły 97 052,17zł 

oraz z środków pochodzących z tytułu opłat od napojów alkoholowych o ilości nominalnej napoju 

nieprzekraczającej 300ml-tzw. małpki wyniosły 26 023,45zł. 

Środki niewykorzystane w 2023 roku, które przeszły na rok 2024 wyniosły: 55 644,97zł, w tym 33 

414,20zł pochodzi z tytułu opłat od napojów alkoholowych o ilości nominalnej napoju 

nieprzekraczającej 300ml-tzw. małpki. Wydatki stanowiły kwotę 127 201,22 zł. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu. 

Ad.22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Nie było chętnych osób do zabrania głosu, dlatego Rada przystąpiła do głosowania nad projektem 

ww. uchwały. 
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głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2025 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Barczak Dariusz ZA 

2 Czarniak Janusz ZA 

3 Frontczak Renata ZA 

4 Gawrysiak Renata ZA 

5 Kołodziej Piotr ZA 

6 Kraszewska Sylwia ZA 

7 Kurzyna Samuel ZA 

8 Matuszewski Robert ZA 
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9 Michalak Norbert ZA 

10 Stefański Marcin ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Szwemin Dawid nieobecny 

13 Świerkowski Marek ZA 

14 Wojciechowski Patryk nieobecny 

15 Wronecki Tomasz nieobecny 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którego wynik był następujący: 12 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała Nr X/67/2025 

zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Ad.23. Wolne wnioski. 

Radny Marek Świerkowski – poinformował, że otrzymał odpowiedź na jego zgłoszenie w sprawie 

braku prawidłowego zasięgu sieci telefonii komórkowej. Stwierdził, że pismo wysłane z urzędu do 

operatora jest lakoniczne, ponieważ nie chodziło mu o budowę nowego nadajnika przez operatorów, 

lecz o udostepnienie anteny i zawieszenie jej na konkretnej wieży.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że w piśmie od właściciela wieży jest wyraźnie napisane, że są w stałym 

kontakcie z operatorami.  

Radny Marek Świerkowski – stwierdził, że to jednak nie oznacza, że próbują na nich wymusić, żeby 

zawiesili swoje anteny na tej wieży.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że to już nie zależy od gminy.  

Radny Marek Świerkowski – dodał, że pismo powinno być szerzej skonstruowane. Dlatego prosi o 

wysłanie kolejnego pisma do firmy Orange, w którym należy dokładniej sprecyzować zapytanie.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że zostanie to zrobione. Jednak możliwość podłączenia się do właściciela 

masztu ma każdy operator, o ile ma taką wolę.  

Radna Renata Gawrysiak – poprosiła, żeby na profilu gminy w portalu społecznościowym Facebook 

umieszczane były do wiadomości mieszkańców również działania naszej gminy, co się aktualnie 

ważnego dzieje np. że trwa obecnie modernizacja dróg lub że są równane drogi. Niech ten profil żyje 

życiem gminy.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że postara się żeby uskutecznić ten profil.  

Pan Przemysław Nakonieczny – podziękował za podjęcie uchwały dotyczącej diet sołeckich. 

Poinformował, że 11 marca uczestniczył w posiedzeniu Kujawsko-Pomorskiej Rady Sołtysów, gdzie 

byli sołtysi z całego naszego województwa, na którym okazało się, że w większości mają w swoich 

gminach wyodrębniony fundusz sołecki. W związku z tym zwrócił się do radnych o rozpatrzenie tego, 
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w jaki sposób inni mają możliwość i znajdują środki na wyznaczenie funduszu sołeckiego, a tylko 

nieliczni tego funduszu nie przyznają. Dodał, że Urząd Marszałkowski przyjmował wnioski na remont 

dróg dojazdowych do pól, w związku z tym zadał pytanie, czy jakaś droga w naszej gminie została 

zgłoszona do tej dotacji? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że nie zgłaszano żadnej drogi do Urzędu Marszałkowskiego.  

Pan Przemysław Nakonieczny – wnioskował, aby na przyszły rok zgłosić drogę w Modliborzycach od 

posesji 22 do 25 i dalej przez Kanał Parchański. 

Wójt Gminy – zaznaczył, że mamy drogi asfaltowe w każdym sołectwie, które chcemy naprawić  i 

dlatego one są priorytetem na obecną chwilę.  Dodał, że poczynione są działania odnośnie powstania 

ścieżki pieszo-rowerowej Parchanie-Modliborzyce, na co potrzebne są środki już na sam projekt. 

Jednak nadal nie wiemy, jak będzie wyglądało porozumienie ze Starostwem Powiatowym w sprawie 

jego realizacji. Zaznaczył, że Gmina nie może składać wniosków na inwestycje, jeśli wiadomo, że nie 

jest w stanie wnieść wkładu własnego.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, jakie są dalsze postępowania odnośnie wspomnianej 

ścieżki, ponieważ sołectwo Parchanie i Modliborzyce wyodrębniły na projekt pewną kwotę z 

funduszu sołeckiego.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że jeśli tylko będzie podpisana umowa ze Starostwem, to Pan Sołtys 

zostanie o tym poinformowany.  

Pan Przemysław Nakonieczny – poprosił, żeby informacja o rozpoczętych zebraniach wiejskich 

pojawiła się na stronie internetowej gminy z wyprzedzeniem, żeby mieszkańcy mogli się przygotować 

i uczestniczyć w tym spotkaniu.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że sołtysi otrzymują ogłoszenia o tych spotkaniach.  

Pan Przemysław Nakonieczny – odniósł się do odpowiedzi na petycję dotyczącą powstania ośrodka 

zdrowia w Parchaniu, w której pisano, że gmina czyni starania, żeby ośrodek wznowił swoje 

funkcjonowanie. W związku z tym zadał pytanie, co udało się zrobić od czasu odpisania na wskazaną 

petycję? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że Pani doktor, która brała pod uwagę przejęcie ośrodka stwierdziła, że 

przy zdeklarowanej liczbie pacjentów nie będzie się jej to opłacało i zrezygnowała z tego pomysłu. 

Dodał, że do tej pory zainteresowanie budynkiem wyraziła Pani, która prowadziła działalność 

gospodarczą w Parchaniu, jednak zrezygnowała.  

Radna Renata Gawrysiak – stwierdziła, że warto na profilu gminnego facebooka zamieścić informację 

o tym, że mamy takie lokale do wynajęcia. 

Radny Piotr Kołodziej – zaznaczył, że jest duże zainteresowanie mieszkańców Modliborzyc, Parchania 

i Parchanek, żeby jednak powstał tam ten ośrodek zdrowia i w przypadku wynajęcia budynku na inny 

cel mogłyby być zarzuty, że utrudniliśmy możliwość powstania tego ośrodka zdrowia.  

Radna Renata Gawrysiak – stwierdziła, że skoro ma stać i niszczeć, to chyba lepiej cokolwiek z nim 

zrobić.  

Pan Przemysław Nakonieczny – poinformował, że wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

podtrzymał decyzję Kolegium Odwoławczego, do którego odwołali się mieszkańcy odnośnie 

zaniechania wydania decyzji środowiskowej dla inwestycji znacząco oddziaływującej na środowisko. 
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Dodał, że decyzja nie została wydana uzasadniając tym, że kurniki już zostały pobudowane. Wyrok 

jednak jest chyba taki, że ma być ponownie wydana decyzja środowiskowa. 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że nie rozumie stwierdzenia zaniechania wydania decyzji 

środowiskowej dla rozbudowy fermy drobiu broilera kurzego w m. Modliborzyce, bo decyzja została 

wydana w maju 2018 r., od której były odwołania doprowadzając w konsekwencji do jej uchylenia. 

Owszem wyrokiem, o którym Pan wspomina WSA utrzymało decyzję Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego uchylającej w całości zaskarżoną decyzję Wójta w przedmiocie umorzenia jako 

bezprzedmiotowego postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach 

dla przedsięwzięcia polegającego na rozbudowie istniejącej fermy drobiu broilera kurzego w m. 

Modliborzyce i przekazującej sprawę do ponownego rozpatrzenia organowi pierwszej instancji. W 

rozpoznawanej sprawie Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia umorzył postępowanie, jako 

bezprzedmiotowe ze względu na zrealizowaną i użytkowaną rozbudowę kurników. Samorządowe 

Kolegium Odwoławcze uznało, że nie było podstaw do wydania takiej decyzji. W ocenie Sądu, w 

rozpoznawanej sprawie organ odwoławczy miał podstawy do uchylenia decyzji organu I instancji i 

przekazania mu sprawy do ponownego rozpatrzenia, wskazując na przedwczesność zakończenia 

postępowania. 21 lutego br. tut. organ odzyskał materiały w sprawie. Uchylenie decyzji o umorzeniu 

postępowania wiąże się z koniecznością zebrania kompletnego materiału dowodowego i poprawnego 

ustalenia na jego podstawie stanu faktycznego sprawy, który będzie podstawą do rozstrzygnięcia 

sprawy co do istoty. Stąd będziemy ponownie procedować zgodnie z obowiązującym prawem. 

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, co jest w tym wszystkim nie tak, jeżeli wydawana jest 

decyzja lub zaniecha się jej wydaniu tłumacząc, że inaczej nie można tego zrobić, a później 

mieszkańcy się odwołują i dostają wyroki Sądu, gdzie Sąd staje po stronie mieszkańców i sprawa po 

raz trzeci wraca do gminy? Zasugerował, że może gmina ma złych doradców i należy ich zmienić oraz 

zmienić tok myślenia, bo nadal będzie wszystko tak samo procedowane. 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że badając sprawę przede wszystkim gmina musi postępować 

zgodnie z literą prawa. Jeżeli chodzi o decyzje środowiskowe, to można ich nie wydać w ścisłych 

przypadkach: 

- jeżeli jest niezgodna z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (a w tym 

przypadku jest zgodna); 

- jeżeli z oceny oddziaływania na środowisko wynika, że przedsięwzięcie może znacząco negatywnie 

oddziałać na Obszar Natura 2000; 

- jeżeli z oceny oddziaływania na środowisko wynika brak możliwości realizacji przedsięwzięcia w 

wariancie proponowanym przez wnioskodawcę organ za zgodą wnioskodawcy wskazuje w decyzji 

wariant dopuszczony ustawowo do realizacji. W przypadku braku możliwości realizacji inwestycji we 

wskazanym wariancie oraz z przypadku braku zgody wnioskodawcy na wskazanie w decyzji 

środowiskowej wariantu dopuszczonego do realizacji organ odmawia wydania decyzji 

środowiskowej, 

- jeżeli z oceny oddziaływania na środowisko wynika, że przedsięwzięcie wpływa negatywnie na 

nieosiągnięcie celów środowiskowych o których mowa w prawie wodnym. 

W tych przypadkach Wójt Gminy może odmówić wydania decyzji środowiskowej. W każdym innym 

przypadku taką decyzję należy wydać. Decyzja środowiskowa jest decyzją początkową niezbędną do 

uzyskania pozwolenia na budowę, dlatego wydawana jest dla przedsięwzięć na etapie projektowym, 

a w tym przypadku mamy przedsięwzięcie już zrealizowane i użytkowane. Dlatego ostatnią naszą 
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decyzją było wydanie decyzji o umorzeniu postępowania ze względu na bezprzedmiotowość, 

ponieważ inwestor wniósł materiały dowodowe świadczące o zakończeniu budowy, co potwierdziły 

pisma z Nadzoru Budowlanego. Kurniki powstały i są użytkowane. Mamy sprawę do ponownego 

rozpatrzenia i będziemy ją rozpatrywać zgodnie z obowiązującym prawem.  

Może należy się zastanowić dlaczego odwołania były cały czas składane od decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach, podczas gdy w obrocie prawnym funkcjonowało prawomocne i ostateczne 

pozwolenie na budowę, na podstawie którego Inwestor zrealizował inwestycję i którego nikt nie 

zaskarżał i nie wnoszono odwołań, na podstawie którego powstały kurniki. 

Pan Przemysław Nakonieczny – poinformował, że dzisiaj złożył wniosek do Wójta Gminy z prośbą o 

oznakowanie nagrobku powstańca styczniowego , który jest pochowany w Pieraniu, a także o opiekę 

nad tym grobem. Dodał, że jest to pomnik z 1913 roku.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Ad.24. Zamknięcie obrad X sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy słowami: 

„Zamykam obrady X sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia” zakończył posiedzenie Rady Gminy o 

godzinie 12:20. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 27 marca 2025 r. 

Sekretarz obrad      Przewodniczący obrad 

Marek Świerkowski     Piotr Kołodziej 

Protokółowała: 

Monika Wochna 


